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Záchranná služba  
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Integrovaný  
záchranný systém  
112

Obecní úřad  
Ostravice  
558 412 541

Horská služba  
1210, 606 769 010 

Městská policie
156

Policie ČR, obvodní  
oddělení Frýdlant n� O�
974 732 731

Sbor dobrovolných  
hasičů Ostravice  
558 412 541

Pohotovost  
Nemocnice F-M  
558 415 991

Dětská pohotovost, 
Nemocnice F-M  
558 415 994

Pohotovost, 
Nemocnice Ostrava  
596 191 111

Linka bezpečí  
116 111

Rodičovská linka 
840 111 234

ČEZ Distribuce a�s�  
800 850 860

Poruchy plynu 
1239

SENIOR TAXI,  
Frýdlant n� O�  
775 881 690

Základní škola 
a Mateřská škola 
Ostravice  
558 682 005

Informační centrum a místní 
knihovna Ostravice 
558 682 115

Pošta Ostravice 
954 273 914

Správa hřbitovů obce 
Ostravice
558 412 544

Praktický lékař 
558 682 451

Dětský lékař 
603 244 551

Senior Taxi Ostravice 
735 177 770

Biskupství ostravsko-
opavské Lesní správa 
Ostravice  
597 822 320, 597 822 321,  
597 822 325

Lesy ČR, s� p�, Lesní správa 
Frýdek-Místek, Morávka  
956 110 111

Provoz vodovodu Ostravice  
558 412 554, 722 906 418

Provoz tlakové kanalizace 
Ostravice - hlášení poruch  
733 731 641

Provoz sběrného dvoru  
558 682 026

Dům s byty pro seniory 
Ostravice  
558 682 264
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Slovo vedení obce
Vážení spoluobčané!

Letní číslo našeho obecního zpravodaje alespoň symbolicky otevírá 
letošní prázdninové dny. Ostravice se opět stane tak nezaměnitelným 
dějištěm všech letních kulturních i  sportovních radovánek, krásných 
vzpomínek a  samozřejmě kouzelných momentů v  okolní přírodě. 
Do této atmosféry nás v polovině června nalákali skvělou akcí místní 
hasiči. I touto cestou bychom jim chtěli poděkovat za neúnavnou prá-
ci, jak pro naše bezpečí, tak s dětmi, ale také za úžasnou spolupráci na 
kulturních akcích obce. Za 120 let své existence v obci nejednou doká-
zali, že to jsou lidé na správném místě a že jsou nejenom potřebnými 
ochránci našich životů a majetku, ale také kulturním srdcem naší obce 

Letní měsíce pro vedení obce rozhodně prázdninovými nejsou. Tep-
lé letní počasí nám umožňuje realizovat venkovní investice a opravy. 
Léto věnujeme rozsáhlé rekonstrukci v mateřské škole. Na své si při-
jdou i místní komunikace. V této souvislosti bychom rádi oznámili také 
plánovanou rekonstrukci silnice Iú56. Její rekonstrukce se dotkne ze-
jména našeho komfortu projíždění obcí. Na místech rekonstrukce se 
rozhodně nevyhneme výrazným dopravním omezením. Prosíme Vás 
tedy o notnou dávku trpělivosti a o dodržování dopravních předpisů. 
Opravená komunikace bude sloužit další roky a pár omezujících let-
ních měsíců se vrátí ve své vynikající technické kondici v dalších letech. 
Asi nejočekávanější investicí je zubní ordinace. Od září zde začne ordi-
novat MDDr. Kristýna Halatová. To je velmi dobrá zpráva. Paní doktor-

ce přejeme, aby se jí u nás líbilo a dařilo. V jakém režimu bude ordino-
vat, se dočtete v informačním článku uvnitř tohoto čísla zpravodaje. 

Tradiční událostí, kterou si žádný Ostravičan nesmí nechat ujít, je Den 
obce. Ten letošní opět představí naše spolky a  pobaví jak děti, tak 
dospělé. Každým rokem vnímáme, jak dobré je se společně setkávat. 
A nakonec, je to jeden z důkazů, že naše obec skutečně společensky 
žije. 

Nakonec nám nezbývá nic jiného, než popřát nádherné léto. Hodně 
zážitků, dětem vysněné prázdniny a nám všem krásné návraty z do-
volených. 

Vedení obce Ostravice

Pavlína 
Stankayová

starostka

Miroslav  
Mališ

místostarosta

Jiří  
Pavlán

místostarosta
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Přehled změn v počtu obyvatel v obci Ostravice za léta 2013-2024
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Rok Počet 
obyvatelk1�1�

Počet  
narozených

Počet 
zemřelých

Počet  
přihlášených

Počet  
odhlášených

2013 2430 16 30 103 59

2014 2443 21 25 67 60

2015 2470 23 29 70 65

2016 2460 20 26 64 58

2017 2445 21 34 65 61

2018 2432 17 25 89 61

2019 2447 20 33 71 65

2020 2425 25 30 85 60

2021 2445 29 54 92 43

2022 2468 20 34 86 48

2023 2491 11 31 85 55

2024 2 501 --- --- --- ---

Jedná se především o občany ČR (ci-
zinci, kteří se hlásí k trvalému nebo 
přechodnému pobytu jsou evido-
váni prostřednictvím Policie České 
republiky, oddělením cizinecké po-
licie a údaje o nich nemusí být vždy 
k  1�1� aktuální)� Proto součty při-
hlášených + narozených a  odečty 
zemřelých + odhlášených z  před-
chozího roku nemusí sedět na stav 
k  dalšímu roku, jelikož může jít 
např� o  dodatečné zapsání z  důvo-
dů udělení státního občanství ČR, 
narození či úmrtí občanů ČR v cizi-
ně apod�
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Řidiče určitě nepotěší oznámení rekonstruk-
ce silnice I/56 na Ostravici. V  letošním roce 
dojde k její opravě v rozsahu cca 4,4 km (pro-
vozní staničení od km 65,858 – 70,264). Prak-
ticky se tak bude jednat o úsek začínající sou-
tokem Čeladenky a  Ostravice, končit bude 
v centru obce u mostu nad Ostravicí. Zaháje-

ní opravy se předpokládá od srpna letošního 
roku, doba realizace cca 4 měsíce. Samotná 
oprava bude rozdělena do jednotlivých etap. 
Z důvodu snížení doby dopravního omezení 
budou vždy probíhat práce na několika eta-
pách zároveň. Konkrétní etapizace a  s  tím 
související dopravní omezení bude projed-

náno v  dostatečném předstihu. V  současné 
době jsou vyhodnocovány cenové nabídky 
uchazečů. Po podpisu smlouvy s  vítězným 
uchazečem bude upřesněn termín zahájení. 
Všechny dotčené účastníky provozu prosíme 
o trpělivost a ohleduplnost.

(redakce na základě informací ŘSD)

Jako každým rokem budou i  letošní teplé 
letní měsíce využity pro realizaci plánova-
ných investic. Ty letošní zlepší zejména kom-
fort pro obyvatele naší obce. 

V dubnu jsme převzali zhotovené chodníky 
u  kostela Tkáč a  chodník s  lávkou v  oblasti 
Sokolské chaty. Podklady pro kolaudaci jsou 
již připravené a čekáme na kontrolu Policie 
a silničně správního úřadu ve Frýdlantě nad 
Ostravicí. Máme naceněné další úseky chod-
níků, vhodných k opravě – v příštím roce bu-
deme pokračovat.

Léto věnujeme dalším investicím do areálu 
Mateřské školy. Až nebudou v objektu děti, 
pustíme se do rekonstrukce celého oplocení 
kolem školky, kterým navíc získáme i  upra-
vené parkoviště před školkou, dokonce s ně-
kolika parkovacími místy navíc.

Současně proběhne také rekonstrukce ku-
chyně ve školce, která zahrnuje nejen úpra-
vy samotné kuchyně, ale rovněž výdejních 
kuchyněk, výtahů na jídlo a  výměnu celé-
ho gastro zařízení za moderní spotřebiče 
umožňující zdravé vaření. Tyto investice jsou 
v hodnotě téměř 6 mil Kč.

Potěší také nová podoba zubní ordinace. 
Projekt je hotov a práce započneme tak, aby 
co nejméně ovlivnily chod ordinace praktic-
ké lékařky a  obecního úřadu hlukem i  pra-
chem. Ordinovat by se mělo již začátkem 
září. O  způsobu přihlášení do ordinace bu-
dete včas informováni.

Ing. Alena Bačáková,  
investiční oddělení

Od poloviny prázdnin čekáme omezení na hlavní silnici

Léto plné investic: chodníky, kuchyně  
nebo zubní ambulance

Informace z obce

Na jaře 
letošního 
roku jsme 

přivítali nové 
občánky obce 

Ostravice:
•	 Eduarda Hrstku, rodičů Lukáše 

Hrstky a Barbory Hrstkové

•	 Viktora Valového, rodičů Petra Va-
lového a Ivety Rozkydalové

•	 Jonáše Carbola, rodičů Petra Car-
bola a Markéty Carbolové

•	 Antonína Faldynu, rodičů Zdeňka 
Faldyny a Petry Veličkové

•	 Teodora Dluhého, rodičů Mirosla-
va Dluhého a Kristýny Holotové

•	 Elišku Hlaváčovu, rodičů Karla Hla-
váče a Petry Kleinové Hlaváčové

•	 Eliase Kuboše, rodičů Daniela Ku-
boše a Nikoly Kubošové

•	 Elin Šeligovou, rodičů Filipa Šeligy 
a Nikol Smékalové

•	 Samuela Bašátka, rodičů Vlastisla-
va Bašátka a Veroniky Mikové

Dětičkám přejeme hodně zdraví, 
spokojené dětství a celým rodinkám 
pohodu a pevné zdraví.

OSTRAVA
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BÍLÁ

VYPRACOVAL KONTROLOVAL

NÁZEV AKCE:

NÁZEV VÝKRESU:

FORMÁT

MĚŘÍTKO

STUPEŇ

DATUM

VÝKRES ČÍSLO PARÉ ČÍSLO

 A3

VEDOUCÍ PROJEKTU

C1.1

OBEC KRAJ

INVESTOR:

Situace širších vztahů

STAVEBNÍ OBJEKT:

Ing. René Ryman Ing. René Ryman

Ostravice Moravskoslezský kraj

Ředitelství silnic a dálnic České republiky

I/56 Ostravice ‐ průtah, km 65,859 ‐ km 70,264

SO 101 - Silnice I/56
km 65,858 - km 70,264

09/2023
VD‐ZDS

SO 101 - Silnice I/56
km 65,858 - km 70,264

SO 101 ‐ Silnice I/56 km 65,858 ‐ km 70,264
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Ostravice slaví 
druhé vítězství  

v řadě za nejlepší 
obecní kalendář

Obec Ostravice má opět důvod 
k oslavě! Již podruhé v řadě získala 
prestižní ocenění za nejlepší obecní 
kalendář v celorepublikové soutěži 
o  kalendář roku. Porota hodnotila 
kvalitu obsahu, zpracování a  prak-
tičnost. Tento úspěch je důkazem 
obrovského úsilí, které Ostravice do 
svého kalendáře každoročně vklá-
dá. Kalendář není jen praktickým 
nástrojem, ale také krásným připo-
menutím naší soudržnosti a  lásky 
k obci.

Komise, která soutěž hodnotila, vy-
zdvihla několik klíčových paramet-
rů našeho kalendáře. Klasický stolní 
kalendář Ostravice plní přesně to, 
co je třeba – nabízí nejen přehledný 
a funkční plánovací nástroj, ale také 
přináší informativní obsah s  přida-
nou hodnotou v  podobě krásných 
pohlednic. „Komise ocenila, jak 
skvěle naplňuje definici obecního 
kalendáře, což je pro nás velká čest. 
Jsme malá obec, přesto dokážeme 
mít kalendář s obsahem, který před-
čí i velká města.“ pochválila všech-
ny spolutvůrce oceněného dílka 
starostka Ostravice Pavlína Stan-
kayová a dodala: „Tento úspěch by 
nebyl možný bez spolupráce a pod-
pory mnoha lidí. Velké díky patří 
panu Janu Pytlovi za jeho úchvatné 
fotografie a  tiskárně Kleinwächter, 
která si vzala na starosti zpracování 
a  tisk. Nezapomínáme ani na naše 
občany, kteří dodali fotografie do 
soutěže a  přispěli svými snímky 
k  rozmanitosti a  kráse kalendáře. 
A  v  neposlední řadě děkujeme za-
městnancům obce, kteří se na tvor-
bě kalendáře podíleli.“

(redakce)

Ostravice opět triumfuje v soutěži  
O keramické sluchátko
Obec Ostravice slaví další významný úspěch! 
Již popáté za sebou získala první místo 
v prestižní soutěži O keramické sluchátko ve 
třídění elektroodpadu. V  kategorii obcí nad 
2 tisíce obyvatel opět dominovala a s rekord-
ním množstvím 7,2 kg vytříděného elektro-
odpadu na jednoho obyvatele ukázala, že 
má v této oblasti nezastupitelné místo.

Soutěž O  keramické sluchátko pořádá ko-
lektivní systém ASEKOL ve spolupráci s Mo-
ravskoslezským krajem. Hodnocení probíhá 
na základě výtěžnosti odevzdaných vyslou-
žilých elektrospotřebičů přepočítaných na 
jednoho obyvatele. Mezi odevzdané elek-
trospotřebiče se řadí například počítače, 
televize, rádia, fotoaparáty, videokamery či 
telefony. 

Tento výsledek je důkazem toho, že se nám 
nejen daří obhajovat vítězství z  předcho-
zích let, ale také stále zlepšovat a  navyšo-
vat množství vytříděného odpadu. Třídění 
odpadu a  recyklace elektrospotřebičů jsou 
klíčové pro ochranu životního prostředí 
a  udržitelný rozvoj. Elektroodpad obsahuje 
nebezpečné látky, které mohou při nespráv-
né likvidaci znečišťovat půdu a vodní zdroje, 
ale zároveň obsahuje cenné materiály, které 
lze znovu využít. Recyklací těchto materiá-
lů snižujeme potřebu těžby nových surovin 
a snižujeme objem skládek.

„Obrovské poděkování patří především ob-
čanům Ostravice. Je to jejich vítězství. Já 
osobně mám radost z obrovského pochope-

ní přístupu k životnímu prostředí naší veřej-
nosti,“ poděkovala Ostravičanům starostka 
Pavlína Stankayová. 

(redakce)
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Školy a školky

V květnu proběhla návštěva hodnotící komise 
ve volbě Vesnice roku

Pochlubili jsme se prostředím evangelického kostela, u občerstvení zazpívaly zástupkyně Gruniku, promluvil pan Jan Satina, navštívili jsme 
knihovnu, porota si vyšlápla k rámu na Ujmiskách, kde si udělali společnou fotku a návštěvu jsme završili v Ráji soch, kde předvedli své umění 
ostravičtí skauti. Na prvenství to letos nestačilo, ale budeme se o výhru ucházet i v dalších letech.

Ing. Alena Bačáková, investiční oddělení 

Otevření zubní ordinace na Ostravici
S  radostí již mohu 
oznámit, že se blíží ote-
vření nové zubní ordi-
nace na Ostravici v bu-
dově Obecního úřadu.

Pacienty plánujeme 
postupně registrovat 
a  ošetřovat od pod-
zimu. Přesné datum 
bude brzy zveřejněno na našich webových 
stránkách beskyddent�cz.

Vzhledem k předpokládanému zájmu bude-
me pacienty objednávat na vstupní konzul-
taci telefonicky my, a  to po vyplnění před-
registračního formuláře (taktéž najdete na 
našich stránkách).

Vyhneme se tak snad tomu, aby zájemci 
museli zdlouhavě vyčkávat, než se dovolají, 
nebo snad dokonce tomu, aby stáli ve frontě 
:) Jednoduše formulář vyplníte, my se Vám 
sami ozveme zpátky a domluvíme si přesný 
termín návštěvy.

O péči o Vaše zuby a objednávání se budou 
starat dvě zubařky (já, coby vedoucí lékařka 
a má kolegyně na 1-2 dny v týdnu), dentální 
hygienistka hned ve vedlejší ordinaci a dvě 
sestřičky/recepční. Ordinační dobu se bu-
deme snažit časem ustálit a  přizpůsobit se 
potřebám pacientů, buďte pro začátek sho-
vívaví, musíme vše postupně vyladit.

Vstupní konzultace bude probíhat tak, že si 
od Vás recepční vyžádá kartičku pojišťovny, 
vyplníte dotazník (prosím, abyste se ujistili, 
že znáte všechny názvy léků, které užíváte, 
budeme je chtít znát), sestřička zhotoví rent-
gen a  budete pokračovat do ordinace, tam 
prohlédneme zuby a dutinu ústní. Následně 
s  Vámi probereme stav chrupu a  pokud to 
bude potřeba, navrhneme možnosti léčby. 
Budete odcházet s informacemi o stavu Va-
šeho chrupu a  jasnou představou o  postu-
pu a cenách následujících ošetření. Vstupní 
konzultace bude zpoplatněna pro pacienty 
starší 18 let částkou 1000,-. Bohužel zdravot-
ní pojišťovna hradí pouze rychlou prohlídku 

chrupu a  nedává žádný prostor k  dotazům 
nebo k  domluvě na postupu léčby. To mě 
přivádí k cenám ošetření, které se vynasna-
žíme držet co nejpříznivější pro pacienty, 
aktuálně pracuji na uzavření smluv se vše-
mi zdravotními pojišťovnami. Vyšetření bez 
předchozího objednání nebude možné. 
Uděláme maximum pro to, aby se postupně 
během několika měsíců podařilo registrovat 
a ošetřit co největší množství pacientů, kteří 
zubního lékaře hledají.

Náklady na samotné přístrojové a materiálo-
vé vybavení se vyšplhaly na téměř 4 500 000,- 
a nebylo by pro mě možné investovat navíc 
do rekonstrukce prostor. Obec Ostravice se 
nabídla, že se zaslouží o celkovou rekonstruk-
ci, bez této pomoci by nebylo možné zubní 
ordinaci otevřít ještě tento rok. Mockrát za to 
ještě jednou touto formou děkuji.

Za ordinaci BESKYDdent přeji pěkné letní 
dny. Na viděnou!

MDDr. Kristýna Halatová, MB
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Školy a školky

Ostravičtí skauti navštívili pomník na Ivančeně
Ostravičtí skauti se tradičně připojili k význam-
né akci pořádané ostravskými skauty a navští-
vili památný pomník na Ivančeně. Vzhledem 
k  příznivému počasí si vybrali jiný termín 
a k pomníku vystoupali v sobotu 25. května. 
Nadšení a odhodlání zůstalo stejné.

Starší skauti se vydali na Lysou horu, kam se 
již tradičně vynesly kameny k pomníku. Tato 
symbolická činnost má hluboký význam, při-
pomíná odvahu a oběti skautů, kteří bojovali 
za svobodu během druhé světové války. Ka-
ždý vynesený kámen je symbolem vzpomín-
ky a  úcty k  těm, kteří položili své životy za 
naši svobodu.

Cesta na Ivančenu byla pro skauty nejen 
fyzickou výzvou, ale i duchovním zážitkem. 
Setkání s ostatními skauty a společné chvíle 
strávené u pomníku posílily jejich vzájemné 
pouto a skautské hodnoty – odvahu, přátel-
ství a oddanost.

(redakce)
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„Zemi nedědíme po našich předcích,  
nýbrž si ji půjčujeme od našich dětí.”

Vít Březina
Vít Březina je známý jako klíčová postava v  oblasti 
rozvoje cestovního ruchu a Lokálního destinačního 
managementu v  Beskydech� Ačkoli je vysokoškol-
sky vzdělaným matematickým analytikem, našel 
se v  cestovním ruchu� Jeho přesvědčení o  šetrném 
rozvoji turismu jej přivedl k  realizaci několika pro-
jektů, které získaly celonárodní ocenění� Jeho práce 
je příkladem toho, jak může jednotlivý člověk výraz-
ně přispět k rozvoji celého regionu� Přitom všem má 
chuť a sílu hrát na saxofon ve čtyřech hudebních tě-
lesech� Možná s podobnou láskou a vášní, jako jeho 
děda, který jedno z těchto hudebních těles zakládal� 

Osobnost měsíce

Jak byste popsal Váš vztah k Ostravici?
Cítím se jako rodilý Ostravičan, s kořeny mož-
ná už od roku 1638. Tak se datují první dokla-
dy o ostravických pasekářích z registru paseč-
ních z  roku 1652, kde byste mimo jiné našli 
i rod Březinů. Rodokmen se nám podařilo na-
jít a dopátrat do roku 1666. Ačkoli jsem bydlel, 
chodil do školy a  vyrůstal ve Frýdku-Místku, 
naše rodina všechny víkendy a volné dny trá-
vila zde, na Ostravici s prarodiči.

Vaši předci jsou známi jako hudebníci� 
Pokračujete v jejich šlépějích?
Můj děda založil dechový soubor v  Ostro-
ji. Tato dechovka začínala jednoduchými 
písněmi, ale pod vedením Borise Hajduška 
se dostala až na úroveň nejlepších českých 
dechovek. Děda poté díky rivalitě místních 
podniků založil druhou kapelu, Normovác-
kou dechovku, ve které v  podstatě dnes 
ještě hraji i já, na saxofon. Ale není to jediné 
působení. Hraji ještě v Big BLAST! Bandu, FM 
Bandu a Cross Orchestra. 

Jak si na tom klasická dechovka  
dnes stojí? 
Problém současných dechovek není ten, že 
by na ni nechodili diváci, ale čas nemají hráči 
samotní. Potřebujete se secvičit a to vyžadu-
je, aby měli čas všichni hráči. Ani já nejsem 
o  nic lepší a  mnohdy chodím na poslední 
zkoušky, těsně před koncertem. Většina mu-
zikantů hraje třeba ještě jinde. Je to obrov-
ská časová oběť. U mladých je to těžké. Není 
to nic zajímavého, kvůli čemu by se scházeli 
v garáži a tvořili. 

Pomáhá například místní základní umě-
lecká škola? 
Zcela bezesporu je to posila. Hrají absolventi, 
žáci a učitelé. Ale pořád je to málo. Jsme rádi, 
když se na zkoušce objeví deset, patnáct lidí. 
Například ve Vratimově, kde se tomu věnují 
systematicky, se sejde najednou třeba osm-
desát muzikantů. 

Na Ostravici Vás známe jako člověka 
z cestovního ruchu� Málokdo však tuší, že 
jste studoval něco úplně jiného…
Ano. Na gymnáziu jsem si oblíbil matemati-
ku a taky jsem byl v matematické třídě. Vy-
bral jsem si tedy obor matematické analýzy 
na Přírodovědecké fakultě v Olomouci. Mu-
zikanti mají k matematice blízko. Dnes se ale 
věnuji jiným věcem.

Pochopil jsem správně, že jste se našel 
v cestovním ruchu?
Je to tak. Po škole jsem se začal věnovat eko-
nomice a marketingu a po působení v rodin-
né strojírenské firmě jsem pracoval v Resortu 
Sepetná. To byl dobrý odrazový můstek pro 
další kroky a projekty, které dnes můžu roz-
víjet ve spolku Beskydhost.

Jak se díváte na současný stav cestovního 
ruchu na Ostravici?
Kdysi tady bylo údajně dva tisíce ubytova-
cích lůžek. Dnes je to zhruba polovina, ale 
ve vyšších kategoriích. Je to potenciál, kte-
rý lze dobře využít. Problém vidím v  tom, 
že řada místních zastupitelů, podnikatelů 
a hoteliérů má “beraní hlavu”. Myslí si, že si 

všechno vymyslí nejlépe sami a nedovolí ni-
komu donést například nápad zvenčí, nebo 
jinak poradit. Něco prosadit není rozhodně 
jednoduché. Je mi líto, že se vynakládá ob-
rovské množství energie, abyste tyto lidi 
přesvědčil, že to má smysl. Naštěstí ty větší 
subjekty již mají manažery, kteří sem přichá-
zí se zkušenostmi ze zahraniční nebo jiných 
koutů republiky. Ti chápou, že obec musí mít 
rozvojovou strategii a že se v cestovním ru-
chu musí spolupracovat v celé oblasti. A toto 
je moment, který nejlépe vystihuje smysl 
existence Beskydhostu. 

Představíte nám činnost spolku Beskyd-
host?

Beskydhost byl založen v  době, kdy jsem 
s cestovním ruchem začínal. Vznikl z důvo-
du založení skibusu, který by vozil lyžaře 
z hotelů na sjezdovky. Linka fungovala dva 
roky, pak ji přebrala státní doprava. Spolek 
poté sloužil zejména k potkávání podnika-
telů. V roce 2012 jsme ale cítili, že chybí pro-
jekt, který by spojil členy a dával by smysl. 
Vznikla tak první trasa Medvědích tlapek. 
To samozřejmě není všechno. Ve stejnou 
dobu jsme se domluvili s obcí Ostravice na 
podpoře, která činila polovinu vybraných 
poplatků za ubytování. Pro nás to byla mo-
tivace se opravdu snažit. Dnes fungujeme 
na základě každoroční žádosti o  dotaci. 
Pravdou také je, že v současnosti projekt Po 
medvědích tlapkách pokrývá i okolní obce, 
které se také na financování činnosti podí-
lejí. Bohužel díky absenci zákona o cestov-
ním ruchu není financování systematické 
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Osobnost měsíce

a  my nemůžeme plánovat projekty s  delší 
perspektivou financování. Členové spolku 
se scházejí alespoň dvakrát za rok a snaží se 
domluvit na věcech, které by přilákaly turis-
ty nebo podpořily obce; něco pro cestovní 
ruch dělat. Členové jsou různí – najdete 
mezi námi jak stánek se zmrzlinou, obce, 
tak velký resort. 

Jak se díváte na turistické dění na Lysé 
hoře?
Myslím, že se s  tím vůbec nepracuje. Ná-
vštěvníci na Lysou chodí, protože je to feno-
mén, který fascinuje spoustu lidí. Je spous-
ta akcí, které tento vrchol doslova ždímají. 
Rok 2020, na základě odhadů a údajů z či-
del, prozradil, že toto místo za rok navštívi-
lo 420 tisíc turistů. Těmito čísly by se měly 
dále zabývat municipality, AOPK a  další 
organizace a  pracovat s  nimi. Tlačíme tře-
ba na obce, aby podepsaly Memorandum 
Lysá hora, aby se alespoň začalo s vrcholem 
něco dít, sjednotily se barvy, mobiliář, dopl-
nil inventář nebo odstranil reklamní smog. 
Neměly by se tam třeba objevit materiály, 
které v  Beskydech nenajdete. Návštěvní-
kům můžeme poskytnout příjemnější zá-
žitek. Tím, že se s  tím místem nepracuje, 
dochází k  jeho přetěžování a  devastaci. Já 
si pamatuji ještě trávu okolo pilíře na Lysé 
hoře, moje děti ji už neviděly.

Existuje nějaký příklad dobré praxe, kde 
to funguje?
Dobrým příkladem je podobné memorand-
um na Pustevnách. Situace je o to složitější, 
že se jedná o území dvou krajů. Ale povedlo 
se. Existuje fond, ze kterého se třeba zrekon-
struovala zastávka s výhledem nebo posta-
vila svodidla na Knížecí. Vznikl manuál, jak se 
mají jednotliví provozovatelé chovat a co se 
bude dále s oblastí dít. Společně se třeba za-
mezilo reklamnímu smogu, kdy se prostran-
ství na Pustevnách podobalo vietnamské 
tržnici.

Jak spolupracujete s Ostravicí?
Je dobré, že obec podporuje spolek Beskyd-
host. Díky jejich příspěvkům vznikly Med-
vědí tlapky, projekt Sedni-lehni, Beskydský 
Tubus, Naše Lysá a další. Rádi bychom spo-
lečně realizovali i další nápady.

Novým trendem je udržitelnost� Do jaké 
míry je i Vašim tématem?
Udržitelnost je mým osobním tématem a je 
to třeba i  důvod, proč se například snažím 
omezit létání letadlem. Vnímám zodpověd-
nost za ochranu přírody tak, aby si ji mohly 
užít i moje děti. 

Směřujete tímto směrem i  projekty Bes-
kydhostu?
Mezi projekty myslící na udržitelnost patří 
například Beskydský Tubus. Autobus, který 

zadarmo vozí turisty po Beskydech. Cílem 
je zklidnit automobilovou dopravu. Velký 
smysl získal v  momentě, kdy se uzavřelo 
parkoviště u transformátoru a všichni si pa-
matujeme parkující automobily po celé dél-
ce silnice na Sepetnou. Podobný problém 
vznikl i na Grúni. Tubus tento problém hra-
vě vyřešil, a navíc poskytl turistům možnost 
se vrátit na úplně jiné místo, než ze kterého 
vyšli. 

Máte pro svou práci například odbornou 
zpětnou vazbu?
Získali jsme různá ocenění, která najdete 
na obecním úřadu. V  roce 2019 jsme zís-
kali na veletrhu GO v Brně cenu poroty za 
Nejlepší turistický produkt. V  roce 2021 
jsme získali 3. cenu cestovního ruchu bě-
hem konference Travelcon. Destinační 
management turistické oblasti Beskydy
-Valašsko, o.p.s. udělil Medvědím tlapkám 
cenu Nejlepší turistický produkt roku 2019. 
Ale největším oceněním je pro mě kladná 
zpětná vazba kolegů ze spolku nebo lidí, 
kteří chodí po Medvědích tlapkách nebo 
chodníku na Lysé. 

Zabírají Vám aktivity v Beskydhostu plný 
úvazek?
Nejvíce času mi zabere správa členské data-
báze evropské neziskové organizace Inter-
pret Europe. Má asi tisíc členů a dostal jsem 
se k  ní přes průvodcování. Tato organizace 
má obrovské know how jak pro průvodce, 
tak pro všechny, kdo píší, tvoří naučné stez-
ky a muzea v oblasti místního dědictví. Or-
ganizace pořádá různé odborné konference 
a semináře, které jsou mi velkou inspirací pro 
mou další práci v Beskydech. 

Jak lze tohoto nástroje využívat?
Interpretace se zde dělá zejména pro pra-
covníky AOPK a muzeí. Je to jeden z nástro-
jů, který přispívá k  udržitelnosti turismu 
v oblasti. Kdyby na to byly prostředky, moh-
li bychom turistům ukázat zajímavým způ-
sobem i  jiná místa, než je Lysá hora. Není 
to pouze o přírodním, ale také o kulturním 
dědictví, interpretaci historie a  dalších té-
matech. 

Jste certifikovaným průvodcem� Realizo-
vali jste komentované výstupy i  na Ost-
ravici? 
Nejvíc komentovaných výstupů děláme se 
školami v rámci projektu Společně na Lysou. 
Vloni jsme se pokusili uspořádat komerč-
ní výstupy i pro dospělé a rodiny, ale nebyl 
o ně až tak velký zájem. Pravděpodobně se 
nám nedaří nabídku dobře propagovat.

Bude Tubus fungovat i letos?
Já doufám, že legislativní neshody, které po 
třech letech provozu nastaly, se na krajském 
úřadě vyřeší a Tubus vyjede i letos.

Představíte nám nosný projekt Medvě-
dích tlapek?
Trasy spojují jednotlivé členy spolku a zá-
roveň představují zajímavá nebo méně 
známá místa a zákoutí Beskyd. Členy jsou 
třeba i  obce a  malí provozovatelé, právě 
mezi jejich provozovnami trasy vedou. 
Dlouhou dobu bylo k dispozici pouze pět 
tras, ale od roku 2019 přibyla další trasa na 
Nové Vsi. 

Jak jste na myšlenku těchto míst přišli?
Zpočátku jsme chtěli lidem ukázat místa, 
která známe my, místní. Mimo významné 
turistické trasy. V  tu dobu ještě nikdo ne-
myslel na udržitelnost, ani odklonění turistů 
z  hlavních tras. Dnes nabízíme devadesát 
kilometrů tras, což znamená, že do regio-
nu přichází vracející se turisté, kteří na jed-
notlivých místech nejen sbírají razítka, ale 
dozví se tam i  zajímavosti o  maskotu trasy. 
Těmi jsou medvěd, liška, krkavec, jezevec, 
zajíc a čáp. Pokud se jim jedna trasa líbí, je 
pravděpodobné, že zůstanou a zkusí i další. 
Pokud zůstane delší dobu, pomůže to pro-
vozovatelům a jejich tržbám.

Jak se tyto trasy liší od klasických znače-
ných turistických tras?
Naše trasy jsou také značené a dnes lidé hra-
vě rozeznají barevnou medvědí hlavu. Nabízí 
různé obtížnosti a jelikož protínají i partner-
ské obce, vedou i přes ně. Trasy máme dobře 
zdokumentované, mají web, najdete je na 
mapách, dokonce můžete soutěžit. Vidíme, 
jak to pomáhá například recepčním, kteří 
díky tomuto projektu dokážou bez jakékoli 
znalosti Beskyd nabídnout i  několikadenní 
turistický zážitek. 

Co aktuálně připravujete? 
V  nejbližších dnech budu jednat o  využi-
tí švýcarských fondů, které můžou přispět 
například k  rozvoji chytrých aplikací. Našli 
jsme si ve Švýcarsku partnera, který již něco 
podobného provozuje a ve spolupráci s ním 
by to mohlo být zajímavé. Budu velmi rád, 
pokud se podaří realizovat tento rozvojový 
projekt. Také se snažíme naskočit na mo-
derní trendy a  převést Medvědí tlapky do 
mobilu. Snad se nám to povede co nejdřív. 
A v  rámci sbírky Naše Lysá se nám snad na 
podzim podaří dokončit štětový chodník na 
vrcholu královny Beskyd.

A máte nějaké plány do budoucna?
Mým přáním je udělat všechno pro to, aby se 
cestouvní ruch stal důležitou součástí života 
v obci. Myslím si, že má obrovský potenciál, 
který zatím nevyužíváme. Bylo by krásné, 
kdybychom využili skvělé polohy mezi nej-
vyššími vrcholy našich Beskyd tak, aby spo-
kojení turisté přinášeli prospěch všem oby-
vatelům obce. 



10

Čarodejnice řádily ve školní družině
Od pálení čarodejnic nás dělí téměř dva 
měsíce. Přesto na to letošní děti vzpomínají 
ještě dnes. Do školní družiny na Ostravici při-
letěly čarodějnice a měly pro děti dopis od 
své královny. Stály v něm instrukce, jak získat 
čarovný lektvar. Děti se nadšeně vrhly do pl-
nění zajímavých úkolů. Na koštěti si zalétly 
pro ingredience, na chvíli se proměnily i na 
hady a žáby, vyřešily kvízy. Nakonec si každý 
umíchal svůj kouzelný lektvar, který sloužil 
ke splnění jeho tajných přání. Akce se poved-
la, dětem se to moc líbilo a my už se těšíme 
na další dobrodružství v družině. Za krásné 
fotky děkujeme paní Brůnové.

Adéla Musálková, ŠD

Školy a školky
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Dětský den na hřišti TJ Sokol Ostravice
Také v letošním roce připravil Klub rodičů Ostravice ve spolupráci se 
ZŠ a MŠ Ostravice zábavný dětský den.

Konal se ve čtvrtek 30.5.2024 v prostorách fotbalového hřiště a děti si 
užily celou řadu atrakcí – od malování na obličej, tetování, sportovní 
soutěž až po skákací hrad, hasičskou pěnu a vyjížďku na konících.

Hlad a žízeň děti zahnaly občerstvením – podával se párek v rohlíku 
s malinovkou a dostalo se na všechny 😊

Svátek dětí jsme zakončili jako vždy promítáním letního kina v areálu 
základní školy. Letos to byl film Prázdniny s broučkem, pro lepší vy-
chutnání filmu nechyběl ani popcorn a točená kofola.

Děkujeme všem zúčastněným a těšíme se zase za rok na další akci.

Ing. Alena Bačáková,  
investiční oddělení & Klub rodičů

Školy a školky

150� výročí evangelického kostela v Ostravici
Na malebném kopci se konala výjimečná 
událost, která přitáhla desítky návštěvníků. 
Oslavy 150 let od založení místního evange-
lického kostela nabídly duchovní zážitek, roz-
hovory a kulturními vystoupeními. Hlavním 
kazatelem byl synodní senior Pavel Pokorný. 
K atmosféře přispěl i pěvecký sbor Naděje. 

Evangelický kostel nabídl kulturní program i během Noci kostelů.
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Ostravičtí hasiči slavili 120 let
Panika, křik a zběsilý útěk doprovázely tyto 
události, neboť boj proti živlu s primitivní-
mi prostředky byl téměř zcela marný. Oheň 
– dobrý sluha, ale zlý pán. Význam tohoto 
přísloví ani dnes neztrácí na platnosti. Oheň 
byl pro lidi stejným postrachem jako moro-
vé rány, ničivé záplavy nebo zemětřesení. 
To  vše se odjakživa týkalo i  ostravických 
osadníků, kteří letos oslavili 120 let od za-
ložení své jednotky dobrovolných hasičů. 
Od té doby prošel sbor mnoha proměna-
mi a  čelil nesčetným výzvám. Jejich od-
danost a  neúnavná práce nejen při hašení 
požárů, ale i  při záchranných akcích, po-
vodních a  dalších krizových situacích, jsou 
neocenitelné. Hasiči mimo jiné patří orga-
nizováním a  zajišťování kulturních a  spo-
lečenských akcí k  neoddělitelnému srdci 
Ostravice. Oslavy tohoto výročí jsou příleži-
tostí k ohlédnutí se za úspěchy a tradicemi, 
které tito hrdinové po celé století budovali 
a chránili. V tomto roce má Sbor dobrovol-
ných hasičů v  Ostravici celkem 95 členů, 
z  toho je 88 dospělých a  7 dorost. Ukázka 
požární techniky k  výročí 120. let založení 
sboru, proběhla dne 8.6.2024.

NA POČáTKu STáLI OSTRAVIČANé SE 
SRDCEM PRO DRuHé

Psal se rok 1903, kdy se mezi národně uvědo-
mělými občany začalo uvažovat o  založení 
spolku, jehož úkolem by bylo povznést kul-
turní úroveň zdejšího lidu. Tomuto účelu nej-

více vyhovoval hasičský spolek. Původci této 
myšlenky byli nadučitel Jindřich Paskovský, 
rolník Vincenc Tobola, soukromník Robert 
Lakoník a  rolník Martin Zátopek. V  prosinci 
roku 1903 byly podepsány stanovy. V  roce 
1904 dne 20. března byl v  místnostech ho-
telu Parma, nynější hotel Freud, založen náš 
Sbor dobrovolných hasičů. Těžké byly tehdy 
začátky sboru, neboť jen svépomoci se mohl 
rozvíjet. Prvním starostou byl zvolen br. Jin-
dřich Paskovský, nadučitel, náčelníkem Mar-
tin Zátopek a  jednatelem Leopold Jelínek. 
Činných členů bylo 36 a 3 přispívající. Obec 
se uvolila podporovat sbor po dobu 3 let ob-
nosem 1000 korun. Ještě téhož roku byla za-
koupena stříkačka, ale nebylo ji kde umístit, 
protože sbor byl bez přístřeší, bez skladiště. 
Z nouze vypomohl br. Jan Mohyla, který po-
skytl vhodný pozemek. Počátkem srpna bylo 
započato a  se stavbou skladiště. Občané 
ukázali pravé pochopení pro hasičskou věc 
a každý podle svých sil a možností přispěl na 
stavbu. Občané dali zdarma povoz a přípřež 
ke svozu stavebního materiálu. A  tak přiči-
něním všech mohlo být skladiště, třeba ne 
úplně dostavěné, ještě toho roku používáno 
pro potřeby sboru.

VáLKy SE VýZNAMNě PODEPSALy 
NA JEDNOTCE

V  roce 1908 vstoupilo do sboru 24 bratří 
dělníků arcibiskupské pily, takže sbor čítal 
58 členů a hodnota nářadí činila 14 000 ko-

run. Téhož roku zakoupena dvoukolová stří-
kačka a  posunovací žebřík. Počátkem roku 
1914 byli skoro všichni mladí i  starší bratři 
povoláni k  vojsku a  tím byla činnost sboru 
ochromena. Ani valné hromady se nekona-
ly. Bilance první světové války byla smutná. 
Nevrátilo se 9 bratrů. Po válce zahájil sbor 
pravidelnou činnost.

V  roce 1921 byla veškerá práce věnována 
župnímu sjezdu v Ostravici. Cvičení se konalo 
na arcibiskupské pile a veselice u p. Kašpár-
ka. V následujícím roce byl ustaven 16členný 
ženský sbor a první náčelnicí byla sestra Ju-
lie Stýskalová. Byly schváleny nové stanovy 
a ustavené pravidelné hlídky při divadelních 
představeních.

V letech 1923–24 později v roce 1928 prodě-
lával náš sbor vážnou krizi, jejíž příčinou byly 
náboženské, církevní a  politické důvody, 
a tím byla narušována kázeň a chuť k práci.

V roce 1929 se konala oslava 25. výročí zalo-
žení sboru. U této příležitosti byli jmenováni 
zasloužilí členové čestnými členy a odměně-
ni zlatými medailemi a  diplomy za 25letou 
činnost sboru. Br. Starostovi J. Stýskalovi 
byla udělena župní stříbrná medaile za dlou-
holetou práci hasičskou.

V  roce 1934 byla uspořádána oslava 30. le-
tého trvání sboru. V  předvečer bylo sehrá-
no divadlo „Helmice bez poskvrny“ a v den 
oslav veřejné požární cvičení.

Spolková činnost a sport



Ostravický ZPRAVODAJ

13

V  tomto roce v  rámci rekonstrukce silnice 
došlo ke zbourání hasičského skladiště. Bylo 
vyhlédnuto nové místo pro výstavbu nové 
zbrojnice, a  to u  zastávky pod Žárem. Byla 
ustavena komise stavební s předsedou br. Ar-
noštem Dužím. Za vydatné pomoci a oběta-
vosti členstva a  občanů byla zbrojnice po-
stavena. Stavba byla oceněna na 52 000 Kč. 
Slavnostní otevření „Hasičského domu“ se 
konalo 28. června 1936. Téhož roku byla za-
koupena dvojkolová motorová stříkačka.

V roce 1938 převzal sbor od obecní rady mo-
torovou stříkačku a  ustanovil samaritánský 
odbor. Doba okupace 1939–1945 zhoubně 
postihla i  činnost našeho sboru. Veškeré 
shromažďování a  spolková činnost byla za-
kázána, jen protipožární zásahy a hlídky byly 
povoleny. Podle zpráv samaritánské služby 
bylo během měsíce května 1945 ošetřeno 
170 osob.

40 LET EXISTENCE POVZBuDIL  
JEDNOTKu

V roce 1946 se konala oslava 40letého výro-
čí založení sboru. U této příležitosti byli vy-
znamenání za 25letou činnost bratři Březina 
Alois, Fabiánek Ferdinand, Trčka Antonín, 
Uhlář František a Kubala Josef. Za 30 let prá-
ce br. Myslikovjan Josef a za 40 let práce bra-
tři Lojkásek Cyril, Mrkva Jan a Janošec Josef.

V  roce 1948 byla ustavena pobočka sboru 
dobrovolných hasičů v Ostravici–Bílé a byla 
jí darována čtyřkolová ruční stříkačka s  pří-
slušnou výzbrojí.

Pro účely hasičského sboru bylo zakoupeno 
dopravní auto „Fordson“ od br. Karla Něm-
ce. Po několikaletém užívání bylo auto vy-
řazeno a zakoupen „Steyer“. Pro nedostatek 
finančních prostředků členové mezi sebou 
půjčkou potřebný obnos opatřili. V  roce 
1950 byla zakoupena motorová stříkačka.

Za účelem utužení družby mezi Slováky 
a Čechy uzavřel náš sbor se slovenským sbo-
rem Slovena Čadca hasičskou družbu, jež 
přispěla k přátelskému sblížení sborů.

TěžKá ZTRáTA

Dne 9. 2. 1954 zemřel náhle osvědčený 
a obětavý předseda sboru Karel Němec.

V  roce 1958 obdrželi členové sboru plake-
tu za 20 let vzorné práce a  to: Mališ Josef, 
Mohelník Josef, Lojkásek Alois, Lhoťan Josef 
a Staník Jan.

V  roce 1964 se uskutečnila dne 26. 7. slav-
nostní členská schůze, na které bylo pře-
dáno Čestné uznání OV ČSPO těmto našim 
členů: Uhlář Karel, Myslikovjan Oldřich, Foit 
Josef a Žák Karel.

U  této příležitosti byla vydána brožurka 
60  let ČSPO v  Ostravici, kterou zpracoval 
br. Pytlíček Oldřich, řídící učitel v. v., br. Krpeš 
Václav, učitel v. v. s kolektivem MJ ČSPO.

V rámci získání zkušenosti z práce požárníka 
v  Polsku byla v  roce 1971 uzavřena družba 
mezi požárníky v  Ochabu z  Polska a  po-
žárníky z  Ostravice. Rovněž tak ve dnech 
5.–7. 1989 se výbor našich hasičů sešel v Os-
travici s  představiteli města Knurowa a  po-
depsali dohodu o vzájemné spolupráci mezi 
oběma organizacemi. V rámci družby se pak 
obě organizace zúčastnily soutěže v Polsku, 
na které naši muži obsadili 3. místo, doros-
tenci 1. a mladší žáci 5. místo. Kolektiv pol-
ských požárníků se několikrát zúčastnil sou-
těže o Beskydský pohár v Ostravici.

JEDNOTKA uSTáLA I NEJVěTŠí  
POžáR V HISTORII OBCE

Hasičský sbor vyjíždí k zásahům nejen v obci 
Ostravice, ale také mimo obec. V rámci obce 
jednotka zasahovala při požáru Sokolské 
chaty, kde zasahovalo několik hasičských 
jednotek. Byl to v obci v této době největší 
požár, kde uhořelo 8 osob a 14 bylo zraněno. 
Tento požár vznikl 11. 3. 1981. Kromě požá-
rů zasahuje sbor i  při povodních, zejména 
v roce 1997, kdy sbor měl v měsíci červenci 
celkem 24 výjezdů v  rámci obce (zatopené 
sklepy, čištění studní apod.)

Nemalá pozornost byla věnována preven-
ci v  naší obci. Byly ustaveny kontrolní sku-
piny pro provádění požárních prohlídek. 
V současné době je pozornost zaměřena na 
provádění školení zaměstnanců o  požární 
ochrany v prostorách hasičské zbrojnice.

Družstvo Sboru dobrovolných hasičů se 
každoročně zúčastňuje celostátní soutěže 
družstev v  požárním sportu a  mladí hasiči 
se zúčastňují soutěže Plamen. V této soutěži 
v roce 2003 postoupili do krajského kola.

U  příležitosti oslav 95. výročí založení SDH 
Ostravice byl předán Obecním úřadem pra-
por SDH Ostravice, který byl posvěcen v kos-
tele Nejsvětější Trojice v  Ostravici, spolu se 
symboly (znakem a praporem) obce Ostravi-
ce. Toto se uskutečnilo 26. 9. 1999.

REKONSTRuKCE ZBROJNICE  
PřINáŠí NOVOu BuDOuCNOST

V  roce 2003 se nám konečně splnil sen, 
o kterém jsme snili již celá léta, a to přístavba 
a rekonstrukce hasičské zbrojnice. Ke splně-
ní tohoto cíle obec v souladu se schválenou 
Koncepcí rozvoje mikroregionu Frýdlant-
sko–Beskydy zpracovala projekt rekonstruk-
ce a  přístavby hasičské zbrojnice v  dubnu 
2002. Hlavním cílem bylo realizaci této 
investice zvýšit akce schopnost zásahové 
jednotky, která je nepostradatelná v  rámci 
integrovaného záchranného systému. Sou-
časně bylo cílem vytvořit lepší podmínky 
pro spolkovou činnost SDH, která je hlavním 
motorem společenského života obce s akti-
vitami i  mimo rámec mikroregionu. Žádost 
obce o  poskytnutí dotace z  programu EU 
Sapard byla kladně posouzena. Obci byla 
poskytnuta dotace na investiční náklady ve 
výši 4 172 439 Kč a na vybavení nových pro-

Spolková činnost a sport
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stor ve formě neinvestičních nákladů ve výši 
340 775 Kč.

Stavební práce byly zahájeny v  listopadu 
2002 a  ukončeny k  30. dubnu 2003 s  cel-
kovými náklady 4 513 215 Kč. Realizací této 
akce došlo nejen ke zvětšení a  zateplení 
garáží, což povede k  rychlejším výjezdům, 
zejména přes zimní období a  poklesu ztrát 
na majetku, ale současně došlo k vytvoření 
důstojného sociálního zázemí pro členy zá-
sahové jednotky. Zateplením a  vybavením 
celého objektu se vytvořily mimořádně 
příznivé podmínky pro spolkovou činnost 
a výchovu mládeže, což je nesmírně zásluž-
ná činnost pro udržení života na venkově 
vůbec. Slavnostní otevření hasičské zbroj-
nice se uskutečnilo 2. 5. 2003 za účasti vý-
znamných hostů Hasičského záchranného 
sboru Moravskoslezského kraje Ostrava 
a Frýdku-Místku, Okresního sdružení hasičů 
Frýdek-Místek, zástupců Obecního úřadu 
v  čele se starostou Obce Ostravice, děkana 
římskokatolické církve z Místku, který posvě-
til hasičskou zbrojnici včetně sošky patrona 
hasičů sv. Floriána. Při této příležitosti předal 
starosta obce struhu k praporu SDH Ostravi-
ce, připomínající slavnostní otevření hasič-
ské zbrojnice. Za splnění dlouholetého snu – 
přístavby a rekonstrukce hasičské zbrojnice, 
patří veliký dík Obecnímu úřadu v Ostravici, 
zejména starostovi obce p. Ing. Dobrozem-
skému a zástupci starosty obce p. Hlaváčovi, 
kteří vyvinuli maximální úsilí k  uskutečnění 
této stavby. 

JAKá JE VýZBROJ JEDNOTKy DNES?

K  současné výbavě patří zejména cisterna 
TATRA, dopravní automobil PEUGEOT, PRA-
GA V3S. Dále je vybavena PPS 12 2ks, PPS 8, 
plovoucím čerpadlem MACXMUM 8 CV, mo-
torovou pilou HUSQVARNA, elektrocentrá-
lou GEKO 4500 a dýchacími přístroji SATURN 
S  51 a  novým motorovým člunem, raftem 
a  dalšími důležitými pomůckami pro svou 
činnost. 

HASIČI KuLTuRNíM SRDCEM OBCE

Sbor nadále organizuje a  provádí každým 
rokem hasičské bály, stavění a kácení máje, 
dětské dny, mikulášské nadílky pro děti a dal-
ší akce včetně zájezdů pro členy SDH a děti. 
Ke zvýšení aktivity Sboru svědčí i zavedená 
soutěž pro dospělé. V  roce 1987 původně 
o „Pohár předsedy MNV“ a od roku 1992 „Po-
hár Beskyd“, který probíhá každým rokem. 
Soutěž se těší velké pozornosti jak ze strany 
soutěžících družstev, tak i  široké veřejnosti. 
Rovněž tak pro mladé hasiče pořádá sbor 
soutěž o „Beskydský pohár“. V minulých le-
tech sbor pořádal v červenci zábavnou akci 
„Ostravice plná hvězd“. Nyní spolupracuje-
me s Obcí Ostravicí a došlo ke změně názvu 
této akce na Den Obce Ostravice.

(Dušan Šmoldas)

Spolková činnost a sport
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KLuB OSTRAVICKýCH SENIORů 
KOS-Klub ostravických seniorů vznikl v květnu 2007. Od počátku jeho fungování se těšil značnému zájmu starších občanů Ostravice. 
Počet členů se postupně rozšířil na dnešních 60. Klub organizuje různé kulturní, vzdělávací, turistické, sportovní akce a poznávací 
zájezdy. Náměty a návrhy na tyto akce reagují na podněty z řad členů a příznivců KOS. Tradiční základnou KOS se stal areál Restaurace 
U Řeky, kde se koná většina klubových akcí. Činnost klubu je podporována obecním úřadem a na různých akcích se pravidelně obje-
vují funkcionáři obce. Informace o činnosti klubu jsou zveřejněny na vývěsních plochách a ve zpravodaji Mikroregionu Frýdlantsko
-Beskydy. KOS se stal za roky svého fungování součástí veřejného života obce Ostravice. Rádi ve svém středu přivítáme nové zájemce 
o členství v klubu, ale také příznivce z řad občanů obce na akcích organizovaných KOS.

Spolková činnost a sport

Historický úspěch Ostravice:  
Postup do 1�A třídy po více než třiceti letech
Zápas, jaký kluci hrají v kariéře maximálně 
jednou. Utkání, kde šlo o vše, a Ostravice 
měla vše na svých kopačkách. Jediná výhra 
dělila tým od historického úspěchu – po-
stupu do 1.A třídy, kterou na Ostravici na-
posledy hráli na začátku devadesátých let. 
Vážnost situace byla cítit už v kabině před 
zápasem, zejména s vědomím absence dvou 
klíčových hráčů. Střelec Milar podporoval 
tým se sádrou na noze a špílmachr Stýskala 
seděl v době zápasu v letadle z dovolené.

Navzdory těmto absencím vsadil tým na bo-
jovný výkon a podařilo se. Celý zápas hráči 
Ostravice táhli za jeden provaz. Soupeř ze 
Skotnice měl jen jednu šanci, zatímco Os-
travice vsítila potřebné góly. První padl už 

ve třetí minutě, když Kubásek pěkně uvolnil 
Jedličku, který křižnou střelou nedal bran-
káři šanci. V 15. minutě měl na noze zvýšení 
vedení Kopčo, ale jeho střelu po centru bran-
kář chytil. Indra následně pálil do břevna, což 
byla další velká šance zápasu. Skotnice sice 
opticky hrozila z různých nákopů a rohů, ale 
brankář Vavříček se nemusel příliš obávat. 
Do kabin se šlo za hubeného vedení 1:0, ale s 
pocitem, že zápas je pod kontrolou.

O poločase padla naděje, že by kapitán 
Stýskala utkání stihl, ale tým to zvládl i bez 
něj. Kopčo měl další šanci hned na začátku 
druhého poločasu, ale chybu Skotnice při ro-
zehrávce nevyužil. Náladu si spravil v 51. mi-
nutě, když se uvolnil ve středu hřiště, navedl 

míč před vápno a přesnou ranou k tyči poslal 
Ostravici blíže k postupu do 1.A třídy. Když 
Kopčo vybojoval po úniku roh a Jucha po 
něm hlavou dal třetí branku, bylo rozhod-
nuto. Tento gól byl zároveň stou brankou 
Ostravice v této sezóně, což podtrhlo ofen-
zivní sílu týmu. Skotnice sice v závěru kvůli 
nekoncentrovanosti domácích snížila skóre, 
ale mistrovské oslavy mohly začít.

Výhra 3:1 znamenala historický úspěch – po-
stup do 1.A třídy. Tým Ostravice si zasloužil 
obrovské gratulace za svou bojovnost a od-
hodlání. Na takový zápas budou hráči i fa-
noušci vzpomínat ještě dlouho.

Redakce na základě  
fotbalostravice.webnode.cz

Třetí místo pro Ostravici na Beskydských hrách bez hranic
Sportovní týmy z  Frýdlantu nad Ostravicí, 
Bašky, Janovic, Kunčic pod Ondřejníkem, 
Lhotky, Pržna, Metylovic a Ostravice se opět 
zúčastnili tradičních Beskydských her bez 
hranic. Letošním pořadatelem celé akce byla 

obec Metylovice. Ostravický tým (7 dětí, 
7 dospěláků a Martina Klímková jako rozhod-
čí) vybojoval krásné třetí místo v rámci Mik-
roregionu Frýdlantsko – Beskydy. Děkujeme 
celému týmu za krásný výkon. Děkujeme 

všem fanouškům za podporu a  výbornou 
atmosféru a pořadatelům za skvělou organi-
zaci. Již nyní se všichn,i těšíme na další ročník.

redakce
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Kultura a události

Beskydská Heligonka: Hudba, Tanec a Radost v Ostravici
V  sobotu 22. června 2024 se v  malebném 
prostředí Beskydského pivovárku odehrál 
již 22. ročník tradiční soutěže heligonkářů - 
Beskydská Heligonka. Atmosféra celého dne 
byla nezapomenutelná, ačkoli ráno začalo 
deštivě, později se počasí umoudřilo a  slu-
neční paprsky rozzářily soutěžní podium 
i početné publikum.

SOuTěžíCí VŠECH VěKOVýCH  
KATEgORIí

Do soutěže se přihlásilo 23 soutěžících roz-
dílného věku, kteří předvedli své umění ve 
čtyřech kategoriích: muži, ženy, junioři starší 
a junioři mladší. Každý soutěžící měl pět mi-
nut na to, aby zahrál dvě libovolné skladby, 
přičemž někteří z  nich doprovodili svůj vý-
kon zpěvem, což dodalo jejich vystoupení 
osobitý nádech.

ODBORNá POROTA OCENILA  
MLADŠí gENERACI

Tříčlenná porota, ve složení předsedy Petra 
Kijonky a členů Evy Chmelové a Pavla Býmy, 
měla nelehký úkol vyhodnotit nejlepší vý-
kony. Porota byla letos obzvláště uchvácena 
mladší generací, která prokázala neuvěřitel-
ný talent a  nadšení pro hru na heligonku. 
Před samotným vyhlášením vítězů proběhlo 
slosování vstupenek o  věcné ceny, z  nichž 
hlavní výhrou byl lahodný domácí dort. 
První tři soutěžící v každé kategorii obdrže-
li krásné dárkové sady skla navržené paní 
Gáškovou z  Karolinky. V  kategorii muži tri-
umfoval Jiří Tomáš, v kategorii ženy zvítězila 
Olga Misařová, v  kategorii junioři starší se 
absolutním vítězem stal Adam Gajdičiar, kte-
rý zároveň získal i dárkový poukaz na pobyt 
v Bezručově chatě na Lysé hoře. V kategorii 
junioři mladší byl nejlepší Tomáš Kubaška.

VELKé DíKy PATří ORgANIZáTORůM

Velký dík patří vedení obce Ostravice a  za-
městnancům obce, kteří se podíleli na organi-
zaci této úspěšné akce. Zvukařům z Frýdlantu 
nad Ostravicí pod vedením pana Němce za 
perfektní ozvučení a Beskydskému pivovárku 
za poskytnutí krásného prostředí. Nezapo-
menutelnou atmosféru vytvořil skvělý kon-
ferenciér Lukáš Španihel, který soutěž mode-
ruje již od roku 2014. Díky němu se celá akce 
nesla v duchu radosti a dobré nálady.  „Všichni 
se již nyní těšíme na příští, 23. ročník soutě-
že, který proběhne v červnu 2025. Těšíme se 
na další dávku skvělé hudby, talentovaných 
soutěžících a  jedinečné atmosféry, kterou 
Beskydská Heligonka přináší každý rok,“ uza-
vřela letošní roční starostka Ostravice Pavlína 
Stankayová.

(redakce)
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Výtvarná skupina Petra Bezruče v Ostravici pořádá 
tradiční Výstavu zájmové umělecké činnosti�
Opět se po roce setkáváme a po úspěšném roce 2023 oznamujeme, 
že dne 6. července 2024 v sobotu v 10:00 hodin proběhne v sále 
tělocvičny Základní školy v Ostravici slavnostní zahájení letos už 
49. ročníku. Na návštěvníky se bude těšit na 30 vystavovatelů růz-
ných uměleckých oborů.

Členové Výtvarné skupiny Petra Bezruče v  Ostravici uchovávají 
a  rozvíjejí tradiční výtvarnou zájmovou uměleckou činnost v  na-
šem kraji a  podporují ušlechtilé zájmy a  záliby lidí k  aktivnímu 
využití volného času, lásku k přírodě, kraji, zvykům a lásku k práci 
a  zpracování ušlechtilých materiálů. Skupina je otevřena i  novým 
netradičním oborům. 

Návštěvníci se mohou těšit na díla tradičních vystavovatelů - ma-
lířka Jarmila Janečková z  Frýdlantu, Magda Soukénková háčko-
vaná krajka, Tomáš Večeřa ze Starých Hamer vystavuje malby od 
roku 2006, tradiční vystavující je již Anna Sumcová z Dobré věnující 
se malbě a suché vazbě, keramiku prezentuje Kateřina Tomicová, 
drátování Karla Kopcová z  Brušperku. Jsou také k  vidění modely 
sakrálních památek Jana Blizňáka, malby Miroslavy Ježkové či 
Heleny Hanselové-Satinové, dřevořezby Stanislava Gorného 
a  Bohumíra Tkáče, tradiční jsou již také vitráže Evy Vránové. Ze 
specialit uveďme třeba dřevěné šperky Karla Sikory. Opět vystavu-
je nejdéle vystavující a zakládající člen skupiny malíř a řezbář Jan 
Satina z Ostravice.

Zveme všechny příznivce na slavnostní zahájení, které se usku-
teční v sobotu 6� července 2024 v 10:00 hodin v sále tělocvičny 
Základní školy v Ostravici. Samotná výstava potrvá až do 27. čer-
vence. Kulturní program zahájení obohatí svou lidovou hudbou 
a zpěvem cimbálová muzika Kotci. Zazpívá lašský král Zdeněk Vi-
lém Krulikovský, výstavu otevře starostka Ostravice paní Pavlína 
Stankayová. Sál s uměleckými exponáty bude otevřen denně od 
9 do 12 a od 13 do 17 hodin.

J.Červenka, Výtvarná skupina Petra Bezruče

Kultura a události
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Biřmování v Ostravici za účasti biskupa Martina Davida
V sobotu 22. června 2024 se v Ostravici usku-
tečnila slavnost biřmování. Tato významná 
událost se odehrála za výjimečného dopro-
vodu ostravsko-opavského biskupa Mons. 
Martina Davida.

(redakce)
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Křížovka

Osmisměrka na konec
Přehrada Šance je dnes oblíbeným dechberoucích letních scenérií a možností pro beskydskou turistiku a odpo-
činek. Projekt přinesl nejen praktické výhody pro zásobování vodou, ale také významně přispěl k …tajenka 1… 
a …tajenka 2 a 3… obce …tajenka 4. Stavba začala v roce 1965, ale již o rok dříve, přesně před šedesáti léty, začaly 
v letních měsících přípravné práce, které diametrálně proměnily místní krajinu.

Slova: ALIAS, ALVA, AMUR, ANIŽ, ARCHA, ASTERIK, AVISTA, CHAMTIVÁ, 
DÁMA, DOTAZ, ELAM, ERML, ETOT, FOŘT, FRAŠKA, KATECHETA, 
KRAMPONY, LAKY, LÁSKA, LENA, LÉČKY, LÉTA, LAZCE, LILA, LUPO, 
MALÁSEK, MÁTL, MÁVAT, MODRÁ, NAOS, OAHU, OCAS, OCHOČIT, 
OCHUZENÍ, OPIS, OZIM, PALCÁK, PAPP, PORCIE, ROKOVATI, ŘVÁČ, SALK, 
SHOZ, SLÝŠENÍ, SMÍCH, SUKA, SVIŠŤ, ŠLAK, ŠPUNT, THÁM, TROLL, VDECH, 
VIERA, VÍRNÝ, VROUBEK, ZÁŘIVKA, ZÁVAL, ZKRATY, ŽIVĚ, ZPŮSOBY
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• Balónková show s moderátorem HONZOU GAVELČÍKEM
• Tradiční soutěž O POHÁR STAROSTKY
• 14:15 Fotbalové utkání dětí TJ Sokol Ostravice
• 15:00 Kabaret pro děti „Veselá tramtárie“
• 16:30 a 17:30 FM BAND
•  19:30 JAN NEDVĚD ml. a Příbuzní
• 21:00 skupina SPECTRUM
• 22:00 Ohnivá show
• 22:15 Diskotéka s DJ Karlem_M

• Jezdecký oddíl Ostravice s ukázkou
• Klub rodičů Ostravice
• SDH Ostravice
• Podlysáci

Obec 
Ostravice

13. 7.
od 14:00 hod.
AREÁL TJ SOKOL

OSTRAVICE

DEN
PROGRAM:

VSTUPNÉ ZDARMA
Na společné odpoledne zvou:

2024
OBCE

V rámci Dne obce 
proběhne již 12. ročník soutěže

OSTRAVICKÝ KOTLÍKOVÝ
GULÁŠ 2024

kde je možno se přihlásit
do 12. července 2024
na Obecním úřadě.

• Sportovky Ostravice
• Český svaz včelařů Ostravice
• Myslivecký spolek Horečka
• Český rybářský spolek
• Skauti Ostravice
• Folklórní soubor Grunik
• TJ Sokol Ostravice
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